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Besvarelse af spørgsmål nr. 7 til aktstykke 180 fra Folketingets 
Finansudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 7 til aktstykke 180, som 
Folketingets Finansudvalg har stillet til justitsministeren den 6. juni 2024. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ole Birk Olesen (LA). 
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Spørgsmål nr. 7 til aktstykke 180 fra Folketingets Finansudvalg:  
 

”Vil ministeren redegøre for, hvilke aktiviteter, som 
Gadejuristen i dag udfører, de ikke vil kunne udføre med den 
lavere bevilling?” 

 
Svar: 
 
Der er de seneste år sket ændringer i udbuddet af opsøgende retshjælp, 
således at der i dag er flere organisationer til at løfte opgaven med at udføre 
opsøgende retshjælp på gadeplan sammenlignet med tidligere. Den 
foreslåede ændring i fordelingen af midlerne på § 11.11.12. Opsøgende 
retshjælp skal således tage højde for denne udvikling således, at både 
Gadejuristen og Stenbroens Jurister modtager støtte til at kunne udføre 
opgaven med opsøgende retshjælp. Der bevilliges således i 2024 fra § 
11.11.12. Opsøgende retshjælp samlet set ligeså mange midler til opgaven 
med opsøgende retshjælp som i de forudgående år.  
 
Det kan oplyses, at der, jf. besvarelse af spørgsmål nr. 6, ikke har været 
dialog med Gadejuristen eller Stenbroens Jurister i forbindelse med, at 
bevillingen blev opdelt, hvorfor det ikke er muligt nærmere at specificere, 
hvilke aktiviteter der måtte blive påvirket. 
 
Der henvises i øvrigt til Justitsministeriets besvarelse af 22. maj 2024 af 
spørgsmål nr. 1 til aktstykke 180.  
 


	Besvarelse af spørgsmål nr. 7 til aktstykke 180 fra Folketingets Finansudvalg
	Spørgsmål nr. 7 til aktstykke 180 fra Folketingets Finansudvalg:


